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OF THE INTERNATIONAL CONFERENCE 

“THE NEW MILLENNIUM CONSTITUTIONALISM” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

YEREVAN 

31 October - 3 November 2018 

 

 



Wednesday, 31 October  

Arrival of the participants of the International Conference at “Zvartnots” 

International Airport of the City of Yerevan (according to the timetable of the 

arrivals) 

Accommodation of the guests at the “Opera Suite” Hotel 

 

19:00 – 21:30     Informal dinner on the behalf of the “Constitutional Culture International 

Analytical Center” Foundation at the “Sinatra” Restaurant of the “Opera Suite” 

Hotel 

  

Thursday, 1 November  

08:50 – 08:55                 Meet-up at the lobby of the “Opera Suite” Hotel, walk to the Constitutional 

Court of the Republic of Armenia 

09:00 – 09:30        Registration of participants at the lobby of the Session Hall of the Constitutional 

Court (4
th

 floor) 

09:30 – 10:00         Opening and welcoming speeches 

Opening Speech 

 

- Mr. Gagik Harutyunyan, Chairman of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia, President 

of the Board of Trustees of the “Constitutional Culture” International Analytical Center Foundation 

 

 Welcoming Speeches 

 

- Mr. Hrayr Tovmasyan, President of the Constitutional Court of the Republic of Armenia  

- Mr. Gianni Buquicchio, President of the Venice Commission of the Council of Europe 

- Mr. Arman Tatoyan, Human Rights Defender of the Republic of Armenia 

 

 

10:00 – 11:30         Plenary Session 1 

 

Chaired by Mr. Hrayr Tovmasyan, President of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

 

            Rapporteurs: 

Mr. Gagik Harutyunyan - Chairman of the Supreme Judicial Council of the 

Republic of Armenia, President of the Board of Trustees of the “Constitutional 

Culture” International Analytical Center Foundation 

 

Topic of report:       



 “Contemporary International Trends of Formation and Evolution of the 

Constitutional Responsibility Justice”  

 

Mr. Manfred Dauster - Presiding Judge at the High Court of Appeals of 

Munich, Germany 

Topic of report:   

  “200 Years of Bavarian Constitutional Tradition with a Special View on 

Judiciary” 

  Mr. Dorj Odbayar - Chairman of the Constitutional Court of Mongolia 

  Topic of report: 
            “Formation of the Constitutional Court of Mongolia and its Future Tendency” 

 

Q&A session 

 

11:30 – 12:00         Coffee Break 

 

12:00 – 13:20         Plenary Session 2  

 

Chaired by Mr. Gagik Harutyunyan, Chairman of the Supreme Judicial Council of the Republic of 

Armenia, President of the Board of Trustees of the “Constitutional Culture” International Analytical Center 

Foundation 

 

  Rapporteurs: 

  Mr. Mirsad Ćeman -  Vice President of the Constitutional Court of 

Bosnia and Herzegovina 

  Topic of report:          
   “The Judicial Power in the System of Separation of Powers: New Challenges 

and Solutions” 

 

  Mr. Konstantin Vardzelashvili - Chief of Legislative Support Unite at OSCE-

ODIHR, former Vice President of the Constitutional Court of Georgia 

  Topic of report: 
                   “International Treaties, their Impact on the Development of Constitutionalism, 

Rule of Law and Human Rights” 

 

  Mr. Vladimir Sivitskiy - Head of the Secretariat of the Constitutional Court of 

the Russian Federation 

  Topic of report:      
  “Constitutional and Legal Challenges of the Robotization of Economics” 

 

 

Q&A session 

 



13:20 – 13:30             Official Collective Photography Ceremony of the Participants of the 

Conference, walk to “Opera Suite” Hotel 

 

13:30 – 14:50             Lunch at the restaurant of the “Opera Suite” Hotel 

 

14:50 – 14:55             Walk to the Constitutional Court  

 

 

15:00 – 17:30    Plenary Session 3  

 

Chaired by Mr. Bakhtiyar Tuzmukhamedov, Vice-President of the Russian Association of International 

Law, Member of the UN Committee against Torture 

 

Rapporteurs: 

 

  Ms. Ivana Hrdlickova - President of the UN Special Tribunal for Lebanon 

  Topic of report:           
  “Effective Justice and Monitoring” 

 

 Mr. Vagn Joensen - Judge at the United Nations International Residual 

Mechanism for Criminal Tribunals 

 Topic of report:            
   “Judicial Power in Crisis Situations” 

 

Mr. Pekka Hallberg - Emeritus President of the Supreme Administrative Court 

of Finland 

Topic of report:      

 “Characteristics of the Recent Constitutional Development and the 

Constitutional Review”, “How to monitor the Rule of Law Development” 

 

 Mr. Bakhtiyar Tuzmukhamedov, Vice-President of the Russian Association 

of International Law, member of the UN Committee against Torture 

Topic of report: 

 “International Jurisdictional Dialogue” (on the example of the Constitutional 

Court of the Russian Federation) 

 

15:50 – 16:20                  Coffee Break 

 

Q&A session 

 

17:30 – 18:00    Summing up the activities of the working day 

18:00 – 18:05     Walk to the “Opera Suite” Hotel 

19:00     Meet-up at the lobby of the “Opera Suite” Hotel 



19:05 – 19:25     Transportation of the guests to the “Ojakh” Restaurant  

19:30 – 21:30   Official Dinner on the behalf of the Constitutional Court of the Republic of 

Armenia at the “Ojakh” Restaurant  

21:30 – 21:40   Return to the “Opera Suite” Hotel 

 

 

Friday, 2 November  

 

08:45   Meet-up at the lobby of the “Opera Suite” Hotel, walk to the Constitutional 

Court of the Republic of Armenia 

 

09:00 – 10:30               Plenary Session 4  

 

 

Chaired by Ms. Ivana Hrdlickova – President of the Special Tribunal for Lebanon 

 

  Rapporteurs: 

Ms. Anita Rodina –  Associate Professor, Dean of the Law Faculty of the 

University of Latvia 

Topic of report:                

 “Constitutionalism and Sustainable Development: the Latvian Perspective” 

 

Mr. Aleksei Liverovskiy – Professor of the Chair of Constitutional and 

Municipal Law at “The High School of Economics” of St. Petersburg 

Topic of report:                 

 “Lawmaking Characteristics of Constitutional Regulation: the Natural Law 

Approach” 

 

Ms. Lyudmila Murashko - Head of the Division of International Relations and 

Comparative Analysis of Legislation at the Constitutional Court of the Republic 

of Belarus 

Topic of report:            

 “Constitutionalism and Sustainable Development in the Context of International 

Challenges” 

 

Mr. Viktor Mikhaylov - Associate Professor of the Department of Judicial 

Power at “The High School of Economics” of Moscow, PhD in Law, State 

Counselor of the 1st class 

Topic of report:         



 “Independent Justice as a Guarantee of Implementation of Constitutional 

Principles: Problems and Solutions” 

 

Q&A session 

 

10:30 – 11:00                     Coffee break    

 

11:00 – 12:00                      Summing up the activities of the Conference and the Solemn Award Ceremony 

12:00                               Walk to the “Opera Suite” Hotel 

12:30 – 14:00                   Lunch at the restaurant of the “Opera Suite” Hotel 

14:25           Meet-up at the lobby of “Opera Suite” Hotel 

14:30 – 14:45         Transportation to Tsitsernakaberd Memorial Complex 

14:45 – 16:00                        Visit to the Armenian Genocide Museum-Institute, Wreath Laying Ceremony 

16:00 – 16:20                Return to the “Opera Suite” Hotel 

16:30 – 18:45     Free time 

18:45      Meet-up at the lobby of the “Opera Suite” Hotel 

18:45 – 19:00     City walk, Transportation to the “Tsirani” Restaurant 

19:00 – 21:30    Farewell dinner on the behalf of the “Center of the Constitutional Law of the 

Republic of Armenia” NGO at “Tsirani” Restaurant  

21:30      Walk to the “Opera Suite” hotel 

 

Saturday, 3 November  

 

09:45      Meet-up at the lobby of the “Opera Suite” Hotel 

09:45 – 10:00     City walk 

10:00 – 11:00     Visit to “Cafesjian” Center for the Arts 

11:00 – 11:20     Walk to Matenadaran 

11:20 – 12:20    Visit of the Research Institute of Ancient Manuscripts named after Mesrop 

Mashtots 

12:20 – 12:30     Walk to the “Opera Suite” Hotel 

12:30 – 14:00     Lunch at the restaurant of the “Opera Suite” Hotel 

 

 

Departure of the International guests of the Conference upon their timetable 



INTERNATIONAL CONFERENCE 

“THE NEW MILLENNIUM CONSTITUTIONALISM” 

31 OCTOBER - 3 NOVEMBER 2018 

 

LIST OF INTERNATIONAL PARTICIPANTS 

 

In alphabetical order of the names 

Mr. Gianni Buquicchio  President of the Venice Commission of the Council of Europe 

 

Mr. Mirsad Ćeman Vice-President of the Constitutional Court of Bosnia and Herzegovina 

 

Mr. Manfred Dauster  Presiding Judge of the High Court of Appeals in Munich/Germany  

Mr. Odbayar Dorj Chairman of the Constitutional Court of Mongolia 

 

Mr. Djovid Ganiev Assistant to the Chairman of the Constitutional Court of Tajikistan 

 

Mr. Pekka Hallberg  Emeritus President of the Supreme Administrative Court of Finland  

 

Ms. Ivana Hrdlickova  President of the Special Tribunal for Lebanon 

 

Ms. Irene Imerlishvili  Justice of the Constitutional Court of Georgia 

 

Mr. Vagn Joensen  Judge at the UN International Residual Mechanism for Criminal Tribunals  

 

Ms. Suzanna Karamehmetović Assistant / Translator to the Vice-President of the Constitutional Court of Bosnia and 

Herzegovina 

 

Mr. Aleksei Liverovskiy  Professor at the Chair of the Constitutional and Municipal Law of the “High School of 

Economics / St. Petersburg”  

 

Mr. Thomas Markert  Director and Secretary of the Venice Commission of the Council of Europe 

 

Mr. Viktor Mikhaylov  Associate Professor at the Department of Judicial Power of the “High School of Economics /  

St. Petersburg”, PhD in Law, State Counselor of 1st Class. 



Ms. Gulzor Mukhabbat  

 

Justice of the Constitutional Court of Tajikistan 

Ms. Lyudmila Murashko Head of the Division of International Relations and Comparative Analysis of Legislation of the 

Constitutional Court of Belarus 

 

Ms. Onudari Nambat   Researcher at the Constitutional Court of Mongolia  

 

Ms. Anita Rodina Dean, Associate Professor of the Law Faculty of University of Latvia 

 

Mr. Vladimir Sivitskiy  Head of the Secretariat of the Constitutional Court of Russia 

 

Mr. Nanzaddorj Tsagaan Member of the Constitutional Court of Mongolia 

 

Mr. Bakhtiyar Tuzmukhamedov  Vice President of the Russian Association of International Law, Member of the UN Committee 

against Torture 

 

Mr. Konstantine Vardzelashvili  Chief of Legislative Support Unite OSCE Office for Democratic Institutions and Human Rights 

(ODIHR) / former Vice President of the Constitutional Court of Georgia  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



LIST OF PARTICIPANTS FROM ARMENIA 

Mr. Hrayr Tovmasyan President of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Gagik Harutyunyan Chairman of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia 

Ms. Arpine Hovhannisyan Deputy President of the National Assembly of the Republic of Armenia  

Mr. Artak Zeynalyan Minister of Justice of the Republic of Armenia /ad interim/  

Mr. Gevorg Kostanyan Chairman of the Standing Committee on State and Legal Affairs and 

Protection of Human Rights of the National Assembly of the Republic 

of Armenia 

Mr. Rustam Makhmudyan Deputy of the National Assembly of the Republic of Armenia 

Mr. Gevorg Petrosyan Deputy of the National Assembly of the Republic of Armenia 

Ms. Alvina Gyulumyan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Arman Dilanyan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Felix Tokhyan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Arayik Tunyan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Ashot Khachatryan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Hrant Nazaryan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Ms. Arevik Petrosyan Judge of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Gevorg Danielyan Member of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia 

Mr. Liparit Melikjanyan Member of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia 

Mr. Hayk Hovhannisyan Member of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia 

Mr. Sergey Meghryan Member of the Supreme Judicial Council of the Republic of Armenia 

Mr. Yervand Khundkaryan Chairman of the Court of Cassation of the Republic of Armenia 

Mr. Arsen Mkrtchyan Chairman of the Civil Court of Appeals of the Republic of Armenia 

Mr. Vazgen Rshtuni Chairman of the Criminal Court of Appeals of the Republic of Armenia 

Mr. Hovsep Bedevyan Chairman of the Administrative  Court of Appeals of the Republic of 

Armenia 



Ms. Ruzanna Hakobyan Chairman of the Civil Chamber of the Court of Cassation of the 

Republic of Armenia  

Ms. Lilit Tadevosyan Chairman of the Criminal Chamber of the Court of Cassation of the 

Republic of Armenia 

Mr. Artur Davtyan Prosecutor General of the Republic of Armenia 

Mr. Arman Tatoyan Human Rights Defender of the Republic of Armenia 

Mr. Vladimir Vardanyan Head of the Staff of the Constitutional Court of the Republic of Armenia 

Mr. Ara Zohrabyan Chairman of the Chamber of Advocates of the Republic of Armenia  

Mr. Arushan Hakobyan Executive Director of the NGO “Center of Constitutional Law of the 

Republic of Armenia”, former Head of the Staff of the Constitutional 

Court of the Republic of Armenia  

Mr. Hayk Sargsyan Dean of the Economics and Management Faculty of Yerevan State 

University  

Mr. Gagik Ghazinyan Dean of the Law Faculty of Yerevan State University 

Mr. Artur Vagharshyan Head of the Chair of Theory and History of State and Law of the Law 

Faculty of Yerevan State University  

Mr. Vardan Ayvazyan Head of the  Chair of Constitutional Law of Yerevan State University 

Ms. Garine Hovsepian  Dean of the Law Department of the “French University in Armenia” 

Foundation 

Ms. Larisa Alaverdyan Director of the Law and Politics Institute of the Russian-Armenian 

University  

Ms. Adelaida Baghdasaryan “Master of Laws” Program Chair of the American University of 

Armenia  

Ms. Lusine Hovhannisyan Dean of the Law Faculty of the European University  

Mr. Armen Yezekyan Head of the Chair of Law of the Public Administration Academy  of the 

Republic of Armenia  
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  “КОНСТИТУЦИОНАЛИЗМ НОВОГО ТЫСЯЧЕЛЕТИЯ” 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ЕРЕВАН 

31октября - 3 ноября 2018 г. 

 

 



31 октября  

(среда) 

Прибытие участников Международной конференции в 

Международный аэропорт “Звартноц” города Еревана (согласно 

графику прибытия) 

Размещение гостей в гостинице “Opera Suite” 

19:00 – 21:30   Неофициальный ужин в ресторане “Синатра” гостиницы “Opera Suite” от 

имени Международного аналитического центра “Конституционная 

культура” (участие по пригласительным билетам) 

 

1 ноября  

(четверг) 

08:50 – 08:55   Встреча в лобби гостиницы “Opera Suite”, сопровождение иностранных 

участников Международной конференции в Конституционный Суд РА 

09:00-09:30   Регистрация участников Конференции в холле зала заседаний 

Конституционного Суда РА (IV этаж)  

09:30-10:00  Вступительные и приветственные слова 

 

Вступительное слово 

господин Гагик Арутюнян – Председатель Высшего судебного совета 

РА, Председатель Совета попечителей Фонда Международного 

аналитического центра “Конституционная культура” 

 

Приветственные слова 

господин Грайр Товмасян – Председатель Конституционного Суда РА 

господин Джанни Букиккио - Председатель Венецианской комиссии 

Совета Европы 

господин Арман Татоян – Защитник прав человека РА 

 

 

 



10:00-11:30    Первое пленарное заседание 

Председательствует господин Грайр Товмасян – Председатель 

Конституционного Суда РА 

Докладчики  

господин Гагик Арутюнян – Председатель Высшего судебного совета 

РА, Председатель Совета попечителей Фонда Международного 

аналитического центра “Конституционная культура” 

тема:   

“Международные современные тенденции формирования и развития 

правосудия конституционной ответственности” 

господин Манфред Даустер – Председатель Высшего апелляционного 

суда Мюнхена 

тема:  

“200-летние баварские конституционные традиции: особый взгляд на 

судебную власть” 

господин Дорж Одбаяар – Председатель Конституционного Суда 

Монголии 

тема:   

“Формирование Конституционного Суда Монголии и его дальнейшие 

тенденции” 

 

Вопросы и ответы  

11:30-12:00    Перерыв на кофе 

12:00-13:20    Второе пленарное заседание 

Председательствует господин Гагик Арутюнян – Председатель Высшего 

судебного совета РА, Председатель Совета попечителей Фонда 

Международного аналитического центра “Конституционная культура” 

Докладчики 

господин Мирсад Чеман – заместитель Председателя Конституционного 

Суда Боснии и Герцеговины 

 

 



тема:   

“Судебная власть в системе разделения властей: новые вызовы и 

решения” 

господин Константин Вардзелашвили – Начальник отдела 

законодательной поддержки ОБСЕ/БДИПЧ, бывший заместитель 

Председателя Конституционного Суда Грузии 

тема:   

“Международные договоры, их влияние на развитие 

конституционализма, верховенства права и прав человека” 

господин Владимир Сивицкий – Руководитель Секретариата 

Конституционного Суда Российской Федерации 

тема:   

“Конституционно-правовые вызовы роботизации экономики” 

 

Вопросы и ответы 

 

13:20-13:30   Фотографирование участников Международной конференции, 

сопровождение иностранных участников Международной конференции в 

гостиницу “Opera Suite” 

13:30-14:50   Обед в ресторане гостиницы “Opera Suite” (участие по пригласительным 

билетам) 

14:50-14:55   Сопровождение иностранных участников Международной конференции в 

Конституционный Суд РА 
 

15:00-17:30      Третье пленарное заседание    

Председательствует господин Бахтияр Тузмухамедов – вице-президент 

Российской ассоциации международного права, член Комитета ООН 

против пыток  

Докладчики 

госпожа Ивана Хрдличкова – Председатель Специального трибунала 

ООН по Ливану 

тема:     

“Эффективное правосудие и мониторинг” 



господин Воун Йонсен – судья Международного остаточного механизма 

для уголовных трибуналов ООН 

тема:     

“Судебная власть в кризисных ситуациях” 

господин Пекка Халберг – почетный Президент Высшего 

административного суда Финляндии 

тема:   

“Особенности современного этапа развития конституционализма и 

конституционного контроля: как обеспечивать соблюдение верховенства 

права”  

господин Бахтияр Тузмухамедов – вице-президент Российской 

ассоциации международного права, член Комитета ООН против пыток  

тема:   

“Международные юрисдикционные диалоги (на примере 

Конституционного Суда Российской Федерации)” 

 

15:50-16:20    Перерыв на кофе 

Вопросы и ответы 

17:30-18:00    Подведение итогов работы дня 

18:00-18:05   Сопровождение иностранных участников Международной конференции в 

гостиницу “Opera Suite” 

19:00     Встреча в лобби гостиницы “Opera Suite” 

19:05-19:25   Сопровождение иностранных участников Международной конференции 

в ресторан “Оджах”  

19:30-21:30   Официальный ужин в ресторане “Оджах” от имени Конституционного 

Суда РА (участие по пригласительным билетам) 

21:30-21:40   Сопровождение иностранных участников Международной конференции 

в гостиницу “Opera Suite” 

 

 

 



2 ноября  

(пятница) 

08:45   Встреча в лобби гостиницы “Opera Suite”, сопровождение иностранных 

участников Международной конференции в Конституционный Суд РА 

09:00-10:30    Четвертое пленарное заседание 

Председательствует  Ивана Хрдличкова – Председатель специального 

трибунала ООН по Ливану 

Докладчики 

госпожа Анита Родинья – декан юридического факультета Латвийского 

университета, ассоциированный профессор 

тема:     

“Конституционализм и устойчивое развитие (латышское видение)” 

господин Алексей Ливеровский – преподаватель кафедры 

конституционного и муниципального права юридического факультета 

Национального исследовательского университета Санкт-Петербурга 

“Высшая школа экономики” 

тема:   

“Правотворческие характеристики конституционного регулирования: 

естественно-правовой подход” 

госпожа Людмила Мурашко – Начальник отдела международных 

связей и сравнительного анализа законодательства Конституционного 

Суда Республики Беларусь 

тема:   

“Конституционализм и устойчивое развитие в свете международных 

вызовов” 

господин Виктор Михайлов –  децент кафедры судебной власти 

юридического факультета Национального исследовательского 

университета “Высшая школа экономики”, кандидат юридических наук, 

государственный советник первого класса 

тема:   

“Независимое правосудие как гарантия осуществления конституционных 

принципов: проблемы и решения” 



 

Вопросы и ответы  

 

10:30-11:00     Перерыв на кофе 

11:00-12:00   Подведение итогов работы Международной конференции и 

торжественная церемония награждения  

12:00    Сопровождение иностранных участников Международной конференции 

в гостиницу “Opera Suite” 

12:30-14:00    Обед в ресторане гостиницы “Opera Suite” (участие по пригласительным 

билетам) 

14:25     Встреча в лобби гостиницы “Opera Suite”  

14:30-14:45   Сопровождение иностранных участников Международной конференции в 

Цицернакаберд 

14:45-16:00   Посещение Мемориального комплекса и музея-института Геноцида армян 

и возложение цветов 

16:00-16:20    Возвращение в гостиницу “Opera Suite” 

16:30-18:45    Свободное время 

18:45     Встреча в лобби гостиницы “Opera Suite” 

18:45-19:00   Прогулка по городу, сопровождение иностранных участников 

Международной конференции в ресторан “Цирани” 

19:00-21:30   Прощальный ужин в ресторане “Цирани” от имени “Центра 

конституционного права РА”  (участие по пригласительным билетам) 

21:30     Сопровождение  гостей в гостиницу “Opera Suite” 

 

3 ноября  

(суббота) 

09:45   Встреча иностранных участников Международной конференции в лобби 

гостиницы “Opera Suite” 

09:45-10:00    Прогулка по городу  

10:00-11:00    Посещение Центра искусств Гафесчяна  



11:00-11:20   Сопровождение гостей к Институту древних рукописей Матенадаран 

имени св. Месропа Маштоца   

11:20-12:20   Посещение Института древних рукописей Матенадаран имени св. 

Месропа Маштоца   

12:20-12:30    Сопровождение гостей в гостиницу “Opera Suite” 

12:30-14:00     Обед в гостинице “Opera Suite”  

 

Проводы гостей в Международном аэропорту “Звартноц” г. Еревана 

(согласно графику отбытия)



МЕЖДУНАРОДНАЯ КОНФЕРЕНЦИЯ 

“КОНСТИТУЦИОНАЛИЗМ НОВОГО ТЫСЯЧЕЛЕТИЯ» 

31 октября - 3 ноября 2018 года 

 

ИНОСТРАННЫЕ УЧАСТНИКИ 

в алфавитном порядке фамилий 

Г-н Джанни Букиккио Председатель Венецианской комиссии Совета Европы 

Г-н Константин Вардзелашвили  Начальник отдела законодательной поддержки ОБСЕ/БДИПЧ, бывший заместитель 

Председателя Конституционного Суда Грузии 

Г-н Джовид Ганиев Помощник Председателя Конституционного Суда Республики Таджикистан 

Г-н Манфред Даустер  Председатель Высшего апелляционного суда Мюнхена, Германия 

Г-н Одбаяр Дорж Председатель Конституционного Суда Монголии  

Г-жа Ирина Имерлишвили  Судья Конституционного Суда Грузии  

Г-н Ван Йонсен  судья Международного остаточного механизма для уголовных трибуналов ООН  

Г-жа Сузанна Карамехметович Помощник-переводчик заместителя Председателя Конституционного Суда Боснии и 

Герцеговины  

Г-н Алексей Ливеровский  Преподаватель кафедры конституционного и муниципального права юридического 

факультета Национального исследовательского университета Санкт-Петербурга “Высшая 

школа экономики” 

Г-н Томас Маркерт  Директор, Секретарь Венецианской комиссии Совета Европы  

Г-н Виктор Михайлов  Ассоциированный преподаватель кафедры судебной власти юридического факультета 

Национального исследовательского университета “Высшая школа экономики”, доктор 

права, государственный советник 1 класса 



Г-жа Людмила Мурашко Начальник отдела международных связей и сравнительного анализа законодательства 

Конституционного Суда Республики Беларусь 

Г-жа Гулзор Муҳаббат 

Мамадкарим 

Судья Конституционного Суда Республики Таджикистан 

Г-жа Онудари Намбат   Эксперт Конституционного Суда Монголии 

Г-н Пекка Халберг  Почетный Председатель Высшего административного суда Финляндии  

Г-жа Анита Родинья Декан юридического факультета Латвийского университета, ассоциированный профессор 

Г-н Владимир Сивицкий  Руководитель Секретариата Конституционного Суда Российской Федерации  

Г-н Бахтияр Тузмухамедов  Вице-президент Российской ассоциации международного права, член Комитета ООН 

против пыток, судья ad hoc ЕСПЧ по делу “Украина против России” 

Г-жа Ивана Хрдличкова  Председатель Специального трибунала ООН по Ливану  

Г-н Нанзаддорж Цагаан Член Конституционного Суда Монголии  

Г-н Мирсад Чеман Заместитель Председателя Конституционного Суда Боснии и Герцеговины  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.constcourt.tj/index.php?option=com_content&view=article&id=58:2009-11-02-05-42-51&catid=8:2009-11-02-05-28-06&Itemid=40
http://www.constcourt.tj/index.php?option=com_content&view=article&id=58:2009-11-02-05-42-51&catid=8:2009-11-02-05-28-06&Itemid=40


УЧАСТНИКИ ИЗ АРМЕНИИ 

Г-н Грайр Товмасян Председатель Конституционного Суда РА 

Г-н Гагик Арутюнян  Председатель Высшего судебного совета РА  

Г-жа Арпине Ованнисян Заместитель Председателя Национального Собрания РА  

Г-н Артак Зейналян Исполняющий обязанности министрa юстиции РА   

Г-н Геворг Костанян Председатель Постоянной комиссии по государственно-

правовым вопросам и защите прав человека НС РА 

Г-н Рустам Махмудян Депутат Национального Собрания РА 

Г-н Геворг Петросян Депутат Национального Собрания РА 

Г-жа Альвина Гюлумян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н Арман Диланян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н  Феликс Тохян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н Араик Тунян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н Ашот Хачатрян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н Грант Назарян Судья Конституционного Суда РА 

Г-жа Аревик Петросян Судья Конституционного Суда РА 

Г-н Геворг Даниелян Член Высшего судебного совета РА 



Г-н Липарит Меликджанян Член Высшего судебного совета РА 

Г-н Айк Ованнисян Член Высшего судебного совета РА 

Г-н Сергей Мегрян Член Высшего судебного совета РА 

Г-н  Ерванд Хундкарян Председатель Кассационного Суда РА 

Г-н Арсен Мкртчян Председатель Апелляционного гражданского суда РА 

Г-н Вазген Рштуни Председатель Апелляционного уголовного суда РА 

Г-н Овсеп Бедевян Председатель Административного апелляционного суда РА 

Г-жа Рузанна Акопян Председатель Гражданской палаты Кассационного Суда 

РА  

Г-жа Лилит Тадевосян Председатель Уголовной палаты Кассационного Суда РА 

Г-н Артур Давтян Генеральный прокурор РА 

Г-н Арман Татоян Защитник прав человека РА 

Г-н Владимир Варданян Руководитель Аппарата Конституционного Суда РА 

Г-н Ара Зограбян Председатель Палаты адвокатов РА 

Г-н Арушан Акопян Исполнительный директор Центра конституционного права 

РА, бывший руководитель Аппарата Конституционного 

Суда РА  

Г-н Айк Саргсян Декан факультета экономики и управления Ереванского 

государственного университета  



Г-н Гагик Газинян Декан юридического факультета Ереванского 

государственного университета 

Г-н Артур Вагаршян Заведующий кафедрой теории и истории права и 

государства юридического факультета Ереванского 

государственного университета  

Г-н Вардан Айвазян Заведующий кафедрой конституционного права 

Ереванского государственного университета  

Г-жа Карин Овсепян  Декан юридического факультета Фонда “Французский 

университет в Армении”  

Г-жа Лариса Алавердян Директор Института права и политики РАУ 

Г-жа Аделаида Багдасарян Заведующая программой “Магистр права” Американского 

университета Армении  

Г-жа Лусине Ованнисян Декан юридического факультета Европейского 

университета 

Г-н Армен Езекян Заведующий кафедрой юриспруденции Академии 

государственного управления РА 


